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Poděbrady usilují o vysokou školu
Jiří VÁCLAVEK, moderátor
--------------------
Poděbrady s napětím čekají na dnešní jednání vlády. Ta by měla odsouhlasit vznik nové vysoké školy - Vysoké školy
Jiřího z Poděbrad a právě do toho, do tohoto lázeňského města zdravím kolegu Tomáše Voženílka, Tomáši, dobré ráno.
Tomáš VOŽENÍLEK, redaktor
--------------------
Dobré ráno, jsme na poděbradském náměstí. O neuniverzitní státní veřejnou vysokou školu usiluje v Poděbradech
Středočeský kraj a chce, aby centrála byla v Poděbradech a další pobočky této vysoké školy v Kutné Hoře, v Čáslavi
a v Mladé Boleslavi. Vláda dnes by tedy měla dát celému projektu zelenou, pokud by se tak stalo, kdy by zde mohli
studovat první studenti, ptám se spoluautora projektu, pana Smetany, dobré ráno.
František SMETANA, spoluautor projektu
--------------------
Pokud by vláda dneska doporučila celý ten materiál do parlamentu, závisí to na tom, jak dlouho bude trvat proces
schválení tohoto zákona. Návrh zákona musí projít parlamentem, Senátem a potom jej musí projednat, podepsat
prezident republiky ...
Tomáš VOŽENÍLEK, redaktor
--------------------
Tedy váš odhad? Akademický rok 2007 - 2008 byl by reálný pro studenty?
František SMETANA, spoluautor projektu
--------------------
Řekl bych, že 2007 - 2008 je termín, který je velmi krátký a ten proces, který potom nastane po schválení a podepsání
zákona prezidentem republiky, je ještě dost zdlouhavý, poněvadž se musí požádat o akreditaci celého toho programu,
ale hlavně se musí také připravit materielní podmínky, personální podmínky, uzavřít smlouvy ...
Tomáš VOŽENÍLEK, redaktor
--------------------
Ano, samozřejmě, pane Smetano, co konkrétně se bude učit na těchto, na této vysoké škole a na jejích pobočkách?
František SMETANA, spoluautor projektu
--------------------
No, tak na této vysoké škole se budou učit jednak ekonomické předměty, které jsou obdobné nebo podobné stejným
předmětům na ostatních ekonomických školách a pak tady budou specielní předměty, které se zaměřují na hotelnictví,
gastronomii, lázeňství a věnujeme taky trochu větší pozornost otázkám globalizace mezinárodních vztahů, protože
hotelnictví je dneska stále víc otázkou mezinárodní, působí zde několik mezinárodních řetězců a byli bychom rádi, aby
ti absolventi této školy byli připraveni pro práci v těchto řetězcích nejenom u nás, ale i v zahraničí.
Tomáš VOŽENÍLEK, redaktor
--------------------
Takže to budou budoucí top manageři v oborech hotelnictví, cestovního ruchu a lázeňství. Jak jsou Poděbrady připraveny
na, řekněme, invazi studentů?
Jiřina SOUKUPOVÁ, místostarostka Poděbrad /Rovnost šancí/
--------------------
Poděbrady se velmi těší na invazi studentů, poněvadž Poděbrady potřebují mladé tváře do svých ulic.
Tomáš VOŽENÍLEK, redaktor
--------------------
A mají jim co nabídnout?
Jiřina SOUKUPOVÁ, místostarostka Poděbrad /Rovnost šancí/
--------------------
Samozřejmě, že mají co nabídnout, nebudu mluvit o hotelích, restauracích a takových podnicích, protože studenti musí
především studovat, ale máme tady i sportovní vyžití a celková vize a strategie Poděbrad se ubírá tímto směrem, aby
tady bylo více sportovního vyžití, více lázeňství a turismu a cestovního ruchu.
Tomáš VOŽENÍLEK, redaktor
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--------------------
Vysoká škola by vznikla přeměnou z vyšších odborných škol, paní ředitelko, studenti, kteří teď u vás studují, by tedy
měli snazší přechod na vysokou školu, nedělali by například přijímací zkoušky?
Jana POLÁKOVÁ, ředitelka Hotelové školy a Vyšší odborné školy hotelnictví a turismu
--------------------
Tak bude záležet na té existující vysoké škole, jak pojme přijímací řízení, ale v žádném případě se nedá mluvit o nějakém,
o nějakých snazších podmínkách, podmínky pro přijetí musí být rovné pro všechny přijímané studenty.
Tomáš VOŽENÍLEK, redaktor
--------------------
Pane Smetano, studovali by zde studenti denně, nebo kombinovaně, tedy dřívější dálkové studium?
František SMETANA, spoluautor projektu
--------------------
Zatím jsou /nesrozumitelné/ pouze studijní programy prezenčního nebo denního studia, ale počítáme s tím, že v
budoucnu by zde měli mít možnost studovat i studenti v kombinovaném studiu.
Tomáš VOŽENÍLEK, redaktor
--------------------
Jaká je historie vysokého školství v Poděbradech? Tak kdo se odpovědi zhostí? Paní místostarostka.
Jiřina SOUKUPOVÁ, místostarostka Poděbrad /Rovnost šancí/
--------------------
Já to zkusím, zrovna shodou okolností stojíme před poděbradským zámkem, kde již v roce 1922 vznikla Ukrajinská
hospodářská akademie, což byla vysoká škola pro ukrajinské emigranty technického zaměření, tato škola zanikla v roce
35, ale po válce zde vznikla pobočka ČVUT - Elektrotechnická fakulta, která tady dobrých třicet, třicet pět let fungovala.
Bohužel v současné době už tady není. Mimo to tady na zámku, který vlastní Karlova univerzita, se připravují zahraniční
studenti na studium na vysokých školách v Čechách, kde tedy mají intenzivní jazykovou přípravu.
Tomáš VOŽENÍLEK, redaktor
--------------------
Tak tedy první vysoká škola v Poděbradech byla v roce 1922, uvidíme, jestli po pětaosmdesáti letech zde vznikne nová
vysoká škola, o tom, ještě jednou připomínám, bude jednat dnešní vláda, ministři mají návrh právě nové vysoké školy v
Poděbradech na stole, budeme samozřejmě sledovat jednání vlády, ať už na programu ČT 1, nebo na zpravodajském
programu ČT 24. Pro tuto chvíli ode mě z Poděbrad vše, dobré ráno.


